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ilieu- en stoffenwet-

geving: als politicus in 

Den Haag kun je er niet 

omheen. Dat heb ik wel 

gemerkt als voormalig Tweede Kamerlid 

voor de VVD en tijdens de bedrijfsbezoe-

ken die de VVVF organiseerde om een 

beter inzicht te krijgen in de dynamiek 

van de verf- en drukinktindustrie. Op 22 

januari vertelde ik tijdens de Mengend 

Nederland Dag over de politiek achter 

al die wetgeving. Wat me opviel uit de 

presentaties die dag, is de enorme hoe-

veelheid regels die Europa en de Neder-

landse overheid uitstorten over de leden 

van Mengend Nederland, ondernemers 

die verf, coatings, reinigingsmiddelen, 

cosmetica en lijm produceren en verhan-

delen.

De sectoren binnen Mengend Nederland 

opereren in een kluwen van regelgeving 

die complexer is dan menig Kamerlid 

zich realiseert. Van CLP en zijn etiket-

teringseisen tot REACH, van digitalise-

ringseisen tot het aankomende digitale 

productpaspoort toe. Daarnaast zijn er 

talloze regels die niet door de Tweede 

Kamer worden vastgesteld, zoals milieu-

regels die veelal onder de bevoegdheid 

van provincies vallen. Stoffen die neer-

slaan op de bodem, zijn vaak weer een 

gemeentelijke aangelegenheid. Wetge-

ving is enorm gefragmenteerd en de lijst 

van onderwerpen voor ondernemers lijkt 

eindeloos. 

Wat me daarbij raakt, is dat Tweede 

Kamerleden besluiten nemen, zonder 

de materie werkelijk te begrijpen. In 

mijn optiek moet je er als Kamerlid diep 

induiken, je moet dieper kijken. Ik heb 

markt en normeer streng, maar dan 

ook voor iedereen. Daarnaast moet het 

verstrekken van vergunningen vaart 

krijgen. Het proces moet sneller, zonder 

in te leveren op kwaliteit. Ten vierde: 

stimuleer innovatie en investeer. Alleen 

door vooruit te kijken en te investeren 

in duurzame technologieën, kan de 

chemische industrie haar cruciale rol in 

de economie en de verduurzaming van 

Nederland blijven vervullen. Daar doet dit 

kabinet helaas nog weinig aan.

Mijn advies? Maak verhalen met een ge-

zicht. Maak zichtbaar wat je bijdraagt aan 

verduurzaming, aan economische groei 

en aan innovatie. Het is mij inmiddels 

duidelijk: de hele chemieketen is essen-

tieel voor onze economie en draagt bij 

aan verduurzaming. Zonder chemie geen 

schoon, welvarend en vrij Nederland. 

Laat zien welke knelpunten je ervaart, 

maar ook dat je oplossingen biedt en 

accepteer daarbij geen nee van de over-

heid! En tot slot, blijf investeren in het 

goede en vervolmaak de transitie. Want 

duurzaamheid verdient zich terug en 

dat is geen loze kreet. Onderzoek toont 

aan dat bedrijven die serieus aandacht 

besteden aan zaken als emissiereductie, 

ecologie en diversiteit een ‘total sha-

reholder return’ realiseren die vijf keer 

hoger is dan bedrijven die dat links laten 

liggen. Dat is fors, dus wanhoop niet 

over regeldruk maar blijf vooroplopen. 

Zet de schouders eronder en ga ervoor!

dat vertaald in vier thema’s, die ik als 

Kamerlid steeds heb uitgedragen. 

Ten eerste vind ik dat je milieucrimi-

naliteit hard moet aanpakken. Het kan 

niet zo zijn dat bedrijven die zich aan de 

regels houden, worden ingehaald door 

partijen die dat niet doen. Hier moeten 

we stevig op inzetten, met duidelijke 

kaders en handhaving. Ten tweede moet 

er een gelijk speelveld zijn voor bedrij-

ven. Creëer een goed lopende Europese 
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‘Duurzaamheid 
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terug en dat is 
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